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 29.12.2020 שלישי פרוטוקול ישיבת ועדת הגנת הסביבה  שהתקיימה ביום 

חברי הוועדה 

 :המשתתפים

 ,אלון-נירית לביא, רוזן-שירי לאור,  רון זליגמן,  מיכל זיו, שלום טרם, ר"יו –אפרת מזרחי 

 (מ"שפ)מנהלת אגף שירות לתושב ותפעול  –אושרת נגר , אילן גולדנברג

 בראל –אלינור אלפסי  :נעדרו

 אורית כפרי כהן, שלייר תמי, ארן-נצראל מתת, שרון פישמן מהנדסת המועצה  –סעיף ראשון  :ניםמוזמ

 יניר, יעל פארן, נעמי אפל –סעיף שני 

 :על סדר היום

 "בנחל תניניםחיים "הצגת תפיסת העולם של קבוצת  –שיקום נחל תנינים  .1

 הצגת מיזם ארצי שמקדם קירוי סולארי בבתים פרטיים –קהילת השמש  .2

 עדכונים  .3

 

 :המלצות

משה יזרעאלי ופורום מרכז ידע  –קיום יום עיון בנושא שיקום נחלים בשיתוף רשות הניקוז  .1

 .לנחלים בנוכחות ועדת הגנת הסביבה ותושבים בעלי ידע ועניין

לקדם בבנימינה ובגבעת עדה את מיזם קירוי סולארי בבתים קידום שיתוף ציבור במטרה  .2

 "קהילת השמש"באמצעות  פרטיים

 :דיון

 . נחל תנינים ונחל עדה –התברכנו בשני נחלים שעוברים במושבות  .1

לקדם מהלך שנים במטרה  7קבוצת תושבי בנימינה פועלת  כבר " חיים לנחל תנינים "קבוצת 

 .הנחל לשיקום אקוהידרולוגי של

 :שני מודלים לניהול נחל מיםקיי

 לים  כמה שיותר מהר הובלת המים" הנחל כתעלה" - הראשון 

תוך  ריסון נחל . מבחינה ניקוזית משרתראייה אקוהידרולוגית וראייה אגנית משולבת –השני 

מבחינת הספרות המחקרית אין ספק שנחל משוקם מנקז  .ואגני היקוות שימוש בפשטי הצפה

 לה יותרבאפקטיביות גדו

שנה של יובש וגם  50)הישג גדול אחרי  חודשים בשנה 11, 10נחל תנינים זורם בשנים האחרונות  

 .והינו נחל החוף היחידי הנקי כמעט לגמרי מזיהומים תרומה של מזג האויר(

פתחו  מהלך של שיקום אקוהידרולוגי. ( דרך רמת הנדיב) מחו"ל לפני שנים שני יועצים בכירים

מחקר מעמיק על האגן שכללה  -, ברמה הלאומית תוכנית פורצת דרך בתפיסה שלההוכנה 

 . פיתולים ושימוש בפשטי הצפה, תוכנית שיקום אקוהידרולוגית שכללה חתכים



פתרונות שמבוצעים כיום בנחלים בארץ בהם מאתרים שקעים שישנם אורית כפרי כהן מוסיפה 

 .ויוצרים איגומי השהייה וכך מונעים הצפות

תוכנית המיתאר של בנימינה גבעת עדה לא לוקחת בחשבון את התוכנית האקוהידרולוגית בשתי 

 :נקודות חשובות

 ההצפה טנמצא בתוך פש, הכביש המאסף המופיע בתוכנית .1

 ההצפה טתוכניות הרחבת בינוי לכיוון נחל תנינים על פש .2

 

 : שרון פישמן

גש במסמך התנגדויות המועצה לפיה לא עמדת המועצה בנושא הכביש המאסף ברורה ותו* 

או אז ייבחן שוב הצורך בכביש עקב שינויים . יאושר הכביש עד שתועתק הרכבת במלואה

 .שעשויים להתרחש בכל הנושא התחבורתי בעשר השנים הקרובות

ל רשות הניקוז הכינו תוכנית שיקום לנחל תנינים חשוב לשמוע את ההצעה "משה יזרעאלי מנכ* 

 הניקוזשל רשות 

 בתוכנית המיתאר קיימים פוליגונים בנחלים* 

  652בזמן הקרוב יבוצעו פעולות הסדרה של הגשר מעל כביש * 

 נשמח ללמוד עוד בנושא שיקום הנחלים* 

 

נפעל לקדם יום עיון בנושא שיקום נחלים בהשתתפות רשות הניקוז ומרכז הידע החדש שהוקם  –לסיכום 

 לטיפול בנחלים

 2021תאריך היעד עד אמצע ינואר מות את יום העיון תמי ואפרת מקד

 

 . לקידום קירוי סולארי על גגות בתים פרטיים וולנטארית הינה התארגנות" קהילת השמש" .2

 .מטרת העל הינה קידום שימוש באנרגיות מתחדשות בבתים פרטיים

 .תושביםשמהווים פלטפורמה לעידוד וגיוס , היישום הינו דרך פנייה לרשויות מקומיות

 .לקהילת השמש ידע טכנולוגי וכלכלי רחב מאוד מה שמקצר את התהליך מבחינת הצרכן הפרטי

 .קבלת הצעות מחיר טובות יותרוכוח קנייה גדול יותר = הרבה תושבים 

 .לקדם את המיזם גם בבנימינה וגבעת עדה, קהילת השמש מבקשת את אישור המועצה "

 יונגש המידע הטכנולוגי, בזום בו יוסבר הראציונאל הסביבתיקידום המיזם באמצעות שיתוף ציבור 

 .והניתוח הכלכלי

 .הצעות קונקרטיות לקירוי הגג שלוהגגות וקבלת  כל תושב שיירשם יענה פרטנית למדידות

 עדכונים: .3

המועצה תענה לקול קורא לרכישת מדיחי כלים בגני הילדים במטרה לעבור לכלים רב פעמיים  א. 

 ה.בכל גני המועצ

 עד חודש נובמבר פינוי הכתומים התבצע אחת לשבועיים –פינוי הכתומים  ב.

פעם אחת ע"ח תאגיד תמיר ופעם שניה ע"ח המועצה. לאחר דין ודברים בנובמבר תאגיד תמיר קידמו 

שבועות על חשבונם. במהלך נבמבר ודצמבר הוכחנו להם שהתדירות הזו איננה  3פינוי של אחת ל

אחת שלבועיים כולל התקנת חיישני  1.1.21שרנו כי תאגיד תמיר יפנה החל ממספיקה והשבוע התב

 . לניטור מילוי הפחים הכתומים

תודה לתושבים על סבלנותם ותודה לפתיחת קריאות במוקד דבר שעזר להוכיח לתאגיד תמיר את הצורך 

 .המובהק



 . יוחלפו כל מיכלי הזכוכית בפינות ההפרדה 30.12, מחר. ג

 פינוי קרטון ונייר שמטרתו שיפור השירותמכרז של . ד

בחודש אך תהיה תוספת ניטור של כלובי הקרטון במימון  130בחודש ל  230לצערנו מספר הפינויים ירד מ 

 .מלא של החברה

 :נושאים 3ת פסולת להובלת תהליך מקצועי  ב /קידום שכירת שירותי יועצ. ה

 פינות ההפרדה. 1 

 ניתבחינת טיפול בפסולת אורג. 2 

 יישוביים/שכונתיים/פרטיים –קומפוסטרים . 3 

 

  :פינות ההפרדה דגשים לפעולה חברי הוועדה לעניין  ערותה

   מעקב אחר גלישת פחים כתומים בין הפינויים. א

   ניקיון זכוכיות באופן קבוע ליד מיכלי הזכוכית. ב

פתרון לתחזוקת פינות האלקטרוניקה פריצת הדלתות והתקנת שילוט ברור על המתקנים היכן משאירים את  .ג

 .המוצרים

  

 

 

 אפרת: רשמה


